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Brány našej školy sa veru nezatvorili ani po rozdaní vysvedčení. 
De� mali možnosť prihlásiť sa do letnej školy, túto možnosť využili 
naplno. Čakali ich dni plné nových zážitkov a prekvapení, poznatkov 
a nových kamaráts�ev. Júlový týždeň letnej školy bol plný zaujímavých 
zážitkov: De� mali prednášku ako sa starať o koníky, mohli si vyskúšať 
ako koníka očis�ť kefou, mohli ich pohladkať, prihovoriť sa im, povoziť 
sa na nich. Každý deň letnej školy sa začal ranným kruhom, venovali 
sme sa hádankám, tancovaniu, stolovým hrám na chodbe školy 
a v horičke. Okrem zábavy sme sa chvíľu venovali aj opakovaniu 
prírodovedy – chránené zvieratá a rastliny. V rámci priestorov našej 
školy sme využili kuchynku, kde sme si upiekli pizzu, dopravné ihrisko 
v areáli školy a mul�mediálnu miestnosť na prácu s PC. 

Letná škola pokračovala aj v auguste. 
V �eto horúce dni sme sa v prvý deň vybrali 
na kúpalisko Krtko vo Veľkom Kr�ši. Ďalší 
deň sme sa s deťmi vybrali na prechádzku 
do Parku Hôrka, kde sme sa venovali rôznym 
športovým ak�vitám. Súčasťou vychádzky 
bola aj výborná zmrzlina, ktorou sme sa 
osviežili. 

Názornú ukážku bojových 
umení sme mali vo Figh�ng 
Academy VK Berky vo Veľkom 
Kr�ši. Týždeň letnej školy sme 
ukončili na Hrade Modrý Kameň. 
Zúčastnili sme sa tvorivých dielní a 
prešli si Múzeum bábkarských 
kultúr a hračiek.

Ďakujeme všetkým zúčastneným. Za organizáciu 
a realizáciu ďakujeme pani asistentkám a pani 
vychovávateľkám.

Mgr. Katarína Balgová

Letná škola
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Pri príležitos� Mesiaca úcty k starším 
pripravila naša škola spoločenské poduja�e, na 
ktoré pozvala rodičov a starých rodičov našich 
žiakov. Hos�a sa stretli v jedálni školy. Po 
úvodnom príhovore pána riaditeľa nasledoval 
kultúrny program. Seniorov potešili žiaci 
pesničkami, tancami aj básničkami. Starkí si �ež 
mohli pozrieť priestory školy. Boli pre nich 
pripravené rôzne ak�vity. Pozreli si vybavenie 
mul�mediálnej učebne a výukový so�vér, ktorý 
sa používa vo vyučovaní. Svoju zručnosť uplatnili 
v tvorivých dielach pri tvorbe jesenných 
dekorácií. Na svoje si prišli aj priaznivci šachu. 
Obísť sa nedala žiacka kuchynka. Vôňa koláčov 
a punču sa šírila po všetkých chodbách. 
Vyučovacie predmety chémiu, fyziku a biológiu 
si priblížili prostredníctvom pokusov, pri ktorých 
sa občas dymilo. Do mikrosveta nazreli cez 
mikroskop.

 Kto mal chuť na trochu 
pohybu mohol si 
v telocvični zahrať stolný 
tenis, šípky a loptové 
hry.  Veríme, že sa 
hosťom u nás páčilo. 
Poduja�e pripravili 
členovia školského 
parlamentu spolu so 
zamestnancami školy. 

Mgr. Katarína Balgová

Začiatkom septembra na našu školu zavítal pán 
primátor, Ing. Dalibor Surkoš. A neprišiel sám. Mal aj 
pomocníkov, ktorí mu pomohli priniesť malú 
pozornosť pre prvákov.  Keď vstúpili do tried, 
v detských očkách zasvie�li iskričky zvedavos�, 
očakávania, rados�. Pán primátor každému žiačikovi 
odovzdal balíček so školskými pomôckami, všetkým 
prváčikom zaželal úspešný štart na ich novej životnej 
ceste, poprial chuť k učeniu a k spoznávaniu nových 
vecí, veľa nových zážitkov v kruhu nových spolužiakov 
a kamarátov.

Vzácna návšteva
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V dňoch 21.-22. 09. 2023 sa na našej škole 
realizovalo účelové cvičenie – OČAP. Žiaci 1. 
stupňa prežili tento deň v prírode nielen pri 
športových ak�vitách, ale aj v spoznávaní prírody 
a náučných kvízoch o nej. Žiaci 2. stupňa 
absolvovali v prvý deň teore�ckú časť cvičenia. 
Boli pre nich pripravené zaujímavé stanoviš�a po 
celej škole. Jednotlivé hodiny spestrili pozvaní 
zdravotníci, vojaci a hasiči. 

V rámci zdravotnej prípravy sa žiaci 
oboznámili so zásadami prvej pomoci, spôsobmi 
ako ošetriť rôzne druhy poranení a v poskytnu� 
prvej pomoci – masáži srdca. Naj zážitkom bola 
pre nich sanitka, do ktorej mohli vstúpiť 
a poprezerať si jej vybavenie. Pracovníci 
záchrannej služby im ukázali prístroje, ktoré 
pomáhajú zachraňovať životy ľudí, odpovedali na 
zvedavé otázky de�. Nechýbal ani typický zvuk 
sirény.

Vo veľkej telocvični úlohu pedagógov 
prevzali vojaci. Pútavým spôsobom s množstvom 
názorných ukážok aj za asistencie žiakov priblížili 
poskytnu�e prvej pomoci v náročnom teréne. 
Išlo hlavne o stavy bezvedomia, zatvorené aj 
otvorené zlomeniny, rôzne druhy krvácania, ako 
použiť škr�dlá pri krvácaní, ako znehybniť 
zlomenú konča�nu, ako pomôcť pri poranení 
krku, hlavy, očí. 

Účelové cvičenie

Ochrana človeka a prírody 
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Na nasledujúci deň nás čakala prak�cká časť 
účelového cvičenia. O 8:30 hod. sme sa celý 2. 
stupeň vybrali pešo na ihrisko do  Malého Kr�ša, kde 
nás čakali atrak�vne športové disciplíny, a to: streľba 
zo vzduchovky, hod granátom, „lavínový beh“, 
preťahovanie lanom a premiestnenie raneného 
z lesa. 

Spoluprácu v triedach vystriedal zdravý súťaživý 
duch a snaha podať čo najlepší výkon. Spolu sme 
prežili nádherný deň. Za organizáciu ďakujeme 
našim učiteľom telesnej výchovy, Mgr. Janke Čarnej, 
Mgr. Erikovi Lekýrovi a všetkým zúčastneným 
pedagógom, ktorí pripravili pre žiakov ak�vny 
náučno-športový deň. Mgr. Monika Vaškorová

V jedálni mal svoju prezentáciu pán mjr. Mgr. Peter 
Trebuľa z Výcvikového centa VC Hazz Lešť. Žiakom 
priblížil prácu hasičov, ich výcvik, pri akých situáciách 
zasahujú hasiči, akú majú techniku a ako správne 
postupovať, keď sme svedkami požiaru.
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Vo štvrtok 16.11. sa všetci naši prváčikovia tešili do školy 
určite ešte viac ako po iné dni. Čakalo ich slávnostné pasovanie 
do Cechu prváckeho a príjemné predpoludnie s najstaršími 
žiakmi našej školy, deviatakmi. Pán kráľ Kubko Žiga a kráľovná 
Robka Kanátová sa po úvodnom príhovore pána prednostu 
Mestského úradu pus�li do aktu pasovania. Všetci spolu nahlas 
odriekli sľub prváčika a podstúpili pasovanie mečom a prekročili 
oficiálne bránu nášho školského kráľovstva. Dostali od pána 
prednostu aj pekný darček, drevenú krea�vno-vzdelávaciu 
tabuľku. 

Každá trieda mala oblečené rovnaké tričká jednej farby a takto 
sa všetci vybláznili s deviatakmi v telocvični na športovo- 
zábavných ak�vitách a ukončili svoj výnimočný deň tancovaním. 
Naša kráľovská školička má od tohto dňa právoplatných žiakov 
prvého ročníka.                                  Mgr. Mar�na Jačmeníková

Prijatie do cechu prvákaPrijatie do cechu prváka
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Trieda 1.B

Športový deň sme zahájili na kúpalisku Krtko. Piknik sme 
mali na Lučeneckej ulici. Rio, náš nový kamarát (psík), išiel 
domov a my sme sa napapali, zahrali a porozprávali. 
Pokračovali sme v parku Hôrka na každom stanoviš� 15 
minút a veľmi sa nám tam páčilo. V triede sme vyhodno�li 
celý deň a porozprávali sme sa o pravidlách, ktoré sme 
vzorne dodržiavali. Pani učiteľka je veeeeeľmi spokojná, 
videla, ako žiaci spolupracujú, starajú sa jeden o druhého, 
rešpektujú sa a sú k sebe priateľskí. No posúďte sami. 

Mgr. Zuzana Bartošová

Športový deň 

Dňa 21.9. sme sa vybrali na výlet do Modrého 
Kameňa. Zobrali sme so sebou ruksačiky a dobrú 
náladu. Vybrali sme sa na autobusovú zastávku. 
Autobus nás zaviezol do cieľovej stanice, odkiaľ sme 
zdolávali kopec za kopcom. Hrad Modrý Kameň bol 
pre nás prvou zastávkou, kde sme sa zahrali hry a 
občerstvili.

Cí�li stále dostatok energie, rozhodli sme sa 
pokračovať v našej túre na Kalváriu. Po výstupe 
nahor sa nám naskytol čarokrásny pohľad na okolitú 
krajinu. Neskôr sme sa zastavili v miestnej cukrárni 
na hrade a dopriali si malé dobroty ako odmenu za 
skvelú náladu pri zdolaní náročnej trasy. 
Z výletu sme sa vrá�li možno trochu unavení, no plní 
zážitkov a novej načerpanej energie.

pani učiteľky: Mgr. Adriana Butorová 
a Mgr. Milada Grančayová

Výlet na Kalváriu
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Nás čakal posledný kopček a potom už len 2 kilometre poľnými 
cestami a budeme doma. Na oddych neboli vhodné podmienky, lebo 
sa riadne rozfúkalo a zozimilo, tak sme kráčali pomaly ďalej. O chvíľu 
sme zbadali „shelku“, neďaleko ktorej mala podľa mapy skončiť naša 
poľná cesta. ALE! Prvýkrát za celý deň, nás mapa sklamala a cesta 
skončila z ničoho nič asi 500m pred asfaltkou. Preto či sme chceli alebo 
nie, museli sme sa pus�ť krížom cez to more blata. A tak to aj dopadlo. 
Najprv nám Rebeka zapadla do blata po členky a zaútočila na ňu 
agresívna dážďovka (jej výkriky zdesenia ste možno počuli až v meste). 
O pár metrov ďalej sa Gabika ocitla bez topánok, ktoré sa rozhodli, že 
ostanú prilepené k blatu (asi už boli unavené) a nakoniec si Zoe 
vyskúšala priblíženie tváre k blatu (asi robila nejaký pokus 
s gravitačnou silou...). Po opakovaných záchvatoch smiechu sme to 
nakoniec zvládli a dostali sme sa na asfaltku, ale to ako sme vyzerali sa 
dosť ťažko opisuje. Napriek tomu že sme celý deň kráčali po poliach 
a lúkach sme vyzerali viac menej čisto. Ale po tejto poslednej skúške 
sme vyzerali ako diviaky po bahennom kúpeli. 

Napriek blatovému záveru sa nám turis�ka vydarila 
a de� sa už začali vypytovať kam pôjdeme v decembri. 
Takže blato, zima a vietor ich od turis�ky neodradili. Budúci 
mesiac preto vyskúšame sneh... ;) 

Mgr. P. Bobáľ

Po krátkej pauze na 
obed sme zis�li, že 
sme prešli len necelé 
4km a do zotmenia 
to bude ťažké s�hnúť 
domov, preto sme trochu museli pridať. Našťas�e najbližšie kilometre viedli 
nenáročným terénom, �ež sme našli jednu väčšiu skratku cez polia. Cestou sa 
nám otvárali krásne výhľady a videli sme všetko od Čeboviec, cez Príbelce, 
Modrý Kameň, Veľký a Malý Kr�š až po Sklabinú a Želovce. Po kopcoch sme 
obišli Opatovskú Novú Ves aj Bátorovú a blížili sme sa k Obeckovu. Tam sa 
začínala prejavovať u niektorých de� únava, aj keď sme za sebou mali len asi 
13km. Nikto to ale nechcel vzdať a nezavolal si rodičovský odvoz. V dedine nás 
čakala najväčšia atrakcia dňa – voľne pobehujúci biely kôň. Bol veľmi prítulný 
a hneď sa k nám pridal, pobehol okolo aj pomedzi nás. Prvotné „jeeeeej“ a 
„aaaach“ vystriedali neúnavne pracujúce mobily. Lenže keď sme opus�li dedinu 
a koník nás stále neopus�l, tak sme ho začali aj odháňať. Ale bez výsledku. Stále 
okolo nás pobiehal, občas popri nás precválal a hlasno erdžal. Nakoniec sa asi po 
kilometri rozhodol, že sa vrá� domov a tryskom si to namieril do dediny. 

Asi po hodine sme sa dostali na koniec nejakého poľa a aby sme sa 
vyhli blatovému kúpeľu, ktorý by nás po predchádzajúcich výdatných 
dažďoch určite čakal, vzali sme to ďalšou skratkou. Tentokrát cez 
poriadne hustú chrapaždinu s bonusom v podobe krátkeho ale 
prudkého klesania, po ktorom samozrejme nasledovalo �ež krátke, ale 
o to prudšie stúpanie. Keďže všade boli tony blata, tak asi 30m úsek 
nám trvalo prejsť dobrých 20 minút. De� pochopili, že domov prídu buď 
zablatené, alebo strašne zablatené, ale evidentne to nikoho netrápilo. 

Ráno bolo dosť chladné, ale našťas�e všetky de� boli dobre oblečené. 
Po vystúpení z autobusu v Slovenských Ďarmotách nás privítalo rovnako 
chladné a veterné počasie s akým sa s nami rozlúčil Veľký Kr�š. Našťas�e 
hneď od prvých krokov sme začali stúpať do poriadneho kopca, keďže naša 
skratka na miestny cintorín viedla priamo do kopca a teda zahria�e prišlo 
okamžite. Domov nás čakalo zhruba 17km lesných a poľných ces�čiek, ale 
toto malo byť jediné prudšie stúpanie na celej trase. No ale ako to často 
býva – človek mieni, Pán Boh mení. Hneď po prvej skratke prišla druhá 
a rovno so stúpaním. Napriek tomu bola nálada dobrá a žiadne z de� 
nešomralo ani na kopce, ani na počasie.

Novembrový turis�cký krúžok preveril všetkých členov nášho krúžku, 
pretože im tentokrát do cesty postavil zimu, vietor a blato. A ešte 
neznačenú trasu zo Slovenských Ďarmôt do Veľkého Kr�ša, ktorú som 
naplánoval ako spestrenie, keďže v okrese je pomerne málo značených 
trás. Napriek tomu sa na túru prihlásili takmer všetky de�, aj keď niektoré 
z nich následne vyradili choroby. Tak sme sa nakoniec v sobotu 18.11.2023 
zišli na autobusovej zastávke desia�. 
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Dňa 24.10.2023 sme sa opäť zúčastnili exkurzie s triedami 
7.A, 7.B a 7.C, ktorá bola zameraná na tému „Svä� Cyril a 
Metod“.  Po príchode do Nitry sme absolvovali výstup na hrad, 
kde nás už čakali pani sprievodkyne. Rozdelili sme sa na dve 
skupiny a výklad sa mohol začať. Počas prehliadky hradného 
areálu sme navš�vili aj hradnú studňu a dozvedeli sme sa aj 
nové informácie o tureckých nájazdoch. Najviac nás však 
očarila Katedrála sv. Emeráma a konkrétne tre�a časť katedrály, 
ktorá sa nazýva Horný kostol a jeho interiér sa niesol v téme 
náboženských výjavov zo Starého a Nového zákona. Dostali 
sme �ež odporúčanie na návštevu Diecézneho múzea, ktoré sa 
na hrade nachádza. Na tomto mieste sme sa dozvedeli aj 
informácie zo života sv. Svorada a Benedikta, ktorí sú patrónmi 
katedrály. Vystúpili sme po 113 schodoch a užili sme si 
nádherný výhľad z veže na Kalváriu a Zobor. Nakoniec nás čakal 
výklad v múzeu o živote sv. Cyrila a Metoda. V ňom sme objavili 
vzácne písomnos� z obdobia Veľkej Moravy a zaujímavé 
bohoslužobné predmety z rôznych historický etáp. 

Našou poslednou zastávkou bolo Pribinovo 
námes�e, kde sme si pozreli sochu Pribinu a �ež 
sochu Corgoňa, ktorý sa pre Nitranov stal znakom sily 
a oddanos�, pretože sa postavil na čelo obrannej 
skupiny, aby mohol ochrániť Nitru pred Turkami.
Tešíme sa, že nám počasie prialo a my sme tak mohli 
stráviť pekný deň v jednom z najkrajších slovenských 
miest. 

Veríme, že aj v budúcnos� sa nám podarí 
prepojiť výučbu aj so zážitkami, pretože vidíme to, čo 
skutočne existuje, a tak lepšie rozumieme tomu, čo 
sa v škole učíme. 

Mgr. Miroslava Ďurišová a Mgr. Kris�án Bartoš

Exkurzia do Nitry
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Aj v tomto školskom roku sa žiaci našej školy 
zapojili do zážitkového vzdelávania a prostredníctvom 
Vedeckého kuriéra získali potrebné pomôcky pre 
realizáciu zaujímavých pokusov. Tentokrát si mladí 
výskumníci z 8.A triedy vyskúšali pokusy z fyziky a 
spoznávali všetky fascinujúce aspekty vody, od 
nezvyčajného ohnu�a prúdu tečúcej vody, cez zníženie 
povrchového napä�a, až po otázku, či je možné donú�ť 
vodu „ísť“ dokonca aj do kopca. Zrealizovali �ež v 
laboratórnych podmienkach kolobeh vody v prírode a 
skladali farebné svetelné lúče. Ich svedomitá vedecká 
práca bola obohatená zaujímavými výsledkami a 
ohodnotená výbornou známkou.       

Mgr. Veronika Marcineková

alebo čo všetko dokáže voda
a ako sa dajú oklamať oči

Noc výskumníkov

Dňa 9.10.2023 nás navš�vila  PaedDr. Erika Tavaly, 
PhD. , múzejný pedagóg z Múzea holokaustu v Seredi. 
Prednášala na tému De� a holokaust. Žiaci 9. ročníkov sa 
počas podnetnej prednášky dozvedeli o tom, prečo boli aj 
židovské de� súčasťou holokaustu, ale aj ako boli colkovo 
de� vnímané počas druhej svetovej vojny.

Cieľom prednášky bolo žiakom priblížiť tema�ku 
holokaustu, hovoriť  o druhej  svetovej vojne, o hrôzach, 
ktoré tam boli, ale zároveň rozprávať o potrebe tolerancie, 
o potrebe toho, aby sme sa vnímali navzájom a o tom, že 
holokaust nie je záležitosť minulos�, ale je živý až dodnes.

Mgr. Miroslava Ďurišová

De� a holokaust 
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Aj v tomto školskom roku sa naša škola zapojila do jesenného 
grantu „Skvelá jeseň so Stromom života“. Členovia krúžku Stromu 
života „Krtkovia“ sa rozhodli skrášliť areál školy vyvýšenými záhonmi. 
Ich voľba padla na kovové pozinkované vyvýšené záhony, ktoré sú 
odolné voči korózii, dobre dostupné a majú jednoduchú inštaláciu. 
Krtkovia našli vhodné miesto a uis�li sa, že ich záhony majú toľko 
slnečného svetla, koľko ho budú zasadené rastlinky potrebovať . 
Postupne podľa návodu zložili 2 záhony, na dno záhonov dali ple�vo, 
ktoré zabráni prieniku väčších škodcov a vnútro záhonov vystlali 
nopovou fóliou.  Vyvýšené záhony naplnili konárikmi, opadaným lís�m. 
Biologický materiál prikryli hlinou a kompostom. Kúsok zeminy im 
chýbal a tak sa rozhodli, že časť nerovného školského dvora porýľujú, 
aby vyzeral lepšie. Časť tejto zeminy pridali do záhonov a na vrchnú 
vrstvu kúpili kvalitný substrát s rašelinou. Už teraz sa tešia, že na jar 
budú pokračovať so sadením liečivých rastlín.

Krtkovia mali veľkú radosť, že v škole po nich ostane spomienka 
v podobe vyvýšených záhonov a že svojou šikovnosťou mohli prispieť ku 
skrášleniu areálu školy.

Mgr. Veronika 
Marcineková

Toto poduja�e bolo podporené z dotácie 
Ministerstva školstva, vedy, výskumu a športu 
SR v oblas� práce s mládežou, ktorú 
administruje NIVAM – Národný inš�tút 
vzdelávania a mládeže a realizuje občianske 
združenie Strom života.

Ako Krtkovia skrášlili areál školy vyvýšenými záhonmi

Dňa 10.10.2023 sme boli pozvaní na SOŠ 
do Želoviec s výberom žiakov ôsmeho a 
deviateho ročníka. Žiaci prechádzali 
postupne všetkými odbormi, mali možnosť si 
vyskúšať aranžovanie, bagrovanie 
a množstvo iných ak�vít. Pri príležitos� Dňa 
jazykov mali odprezentované krajiny, mohli si 
zasúťažiť a aj ochutnať jedlá pre �eto krajiny 
typické. Ku koncu prehliadky areálu sme boli 
pozrieť nový skleník, nakŕmili sme rybičky 
v malom jazierku. Žiakom sa návšteva školy 
veľmi páčila. My ďakujeme za pozvanie 
a veľmi radi sa podobných ak�vít zúčastníme 
aj v budúcnos�.

Mgr. Eva Rozkošová 
výchovná poradkyňa

Návšteva
v ZOŠ Želovce
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Dôkazom, že nielen mladší žiaci sa radi zabávajú, strašia a boja, bol 
vydarený halloweensky piatok na našom 2.stupni. Celý deň vládlo 
pochmúrne počasie, čo nám hralo do kariet a vyčarovalo pravú ponurú 
atmosféru. Za oknami dážď, ale v triedach dobrá nálada, sve�elka 
a smiech. A prečo by aj nie? Veď v ktorý iný deň roka máme možnosť 
odfo�ť sa pri náhrobných kameňoch, sie� s obrovským pavúkom alebo 
ako obeť trestného činu? Pochutnávať si na halloweenskych maškrtách, 
piť čarovný nápoj alebo chodiť celý deň ako strašidlo? A to všetko 
v škole? 

Skoro by som zabudla! Po chodbách a triedach sa opäť pohybovala 
istá zamaskovaná postava. Jej totožnosť je každý rok iná, ale naši žiaci 
majú výborný pozorovací talent a za�aľ sa im ju vždy podarilo odhaliť. 
Mám taký pocit, že na budúci rok sa na nich musíme pripraviť ešte 
dôkladnejšie
Za úžasnú výzdobu interiéru školy ďakujeme pánovi učiteľovi Gondovi, 
pani asistentkám a vychovávateľkám a všetkým deťom, ktoré priložili 
ruku k spoločnému dielu. Vďaka patrí každému, kto prispel svojou 
troškou k netradične strávenému dňu. 

Mgr. Ivana Bӧhmová

Halloween
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Dnes k nám zavítal Svätý Mikuláš. Nezabudol na naše milé 
a šikovné de�. Aj počasie mu prialo. Zasneženou krajinou ho 
priviezli neviditeľné soby na saniach. Mikuláš nám trošku zostarol, 
aj brucho mu narástlo (to z tých makových koláčov, ktorými sa 
každé ráno napcháva, ako sa sám priznal deťom). A neprišiel sám. 
Na pomoc si zobral pôvabného anjela. Cestou sa k nim pridal čert 
Boris, ktorý si robil zálusk na zlé a neposlušné de�. Ale v našej 
škole také nenašiel.

De�čky na 1. stupni Mikulášovi zarecitovali básničky 
a zaspievali krásne pesničky. On ich obdaroval sladkými 
maškrtami zo svojho vreca. Ani žiaci 2. stupňa nezostali bez 
sladkos�. Každému nadelil rovnakým dielom. Malí alebo veľkí, 
dospelí alebo de�, každý z nás túži zažiť malý kúsok rados�, hoci 
len v podobe drobnej sladkos�.

Mgr. Monika Vaškorová

Svätý Mikuláš

Ak ste už niekedy mali možnosť navš�viť rockový koncert, viete 
si predstaviť atmosféru, ktorú v priestoroch kultúrneho domu 
rozprúdil pán umelec Bobo Kantor s kapelou. Naši žiaci si užili chvíle 
naplnené chytľavou hudbou, svetelnými efektami a zmysluplnými 
textami. V priebehu koncertu mnohé sedadlá ostali prázdne a pod 
pódiom vznikla poriadna rocková párty. Táto spoločná kultúrna akcia 

v každom účastníkovi zanechala 
nielen pocity rados� a uvoľnenia, 
ale aj hlboký odkaz, ktorý nám 
prostredníctvom hudby skupina 
odovzdala.

Výchovný koncert

P.S: Jedna pikoška na záver: pani 
učiteľke Čarnej to na javisku veľmi 
pristalo a bola za ozajstnú hviezdu. 

Mgr. Ivana Böhmová
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Advent patrí asi medzi najkrajšie obdobie v roku. Čakanie na Ježiška je 
pre všetky de� zaujímavejšie vďaka adventnému kalendáru. My v 3.oddelení 
ŠKD sme si príchod Vianoc krá�li adventným čítaním. Inšpirovali sme sa 
príbehmi z knihy "Anička a zázračná rolnička". Táto kniha ukrýva v sebe 24 
príbehov o dobrých skutkoch malej Aničky. Vďaka každému jej dobrému 
skutku sa na vianočnom stromčeku objaví jedna ozdoba. 

Každý deň po obede si de� posadali na koberec a vypočuli si jeden 
adventný príbeh. Na domácu úlohu mali vykonať dobrý skutok podľa Aničky. 
De� si tak upratali izbu, vyčis�li topánky, pomohli starším ľuďom, potešili 
vianočným pozdravom, šetrili vodou, postarali sa o svoje zvieratko, o vtáčiky 
v zime, pomohli kamarátovi ... . Cez víkend sa sami rozhodli s akým dobrým 
skutkom prekvapia svojich rodičov. Pomohli napr. pri umývaní riadu, pri 
vianočnom upratovaní,  pri pečení, pri varení ... . Za každý  dobrý skutok sme 
si na stromček v triede zavesili vianočnú ozdobu. Odmenou nám bol 
nakoniec stromček plný ozdôb - stromček plný našich dobrých skutkov. 

Verím, že aj prostredníctvom tejto 
ak�vity sa de� naučili byť lepšími 
ľuďmi. Veď konať dobré skutky sa 
opla�, lebo ak dávame dobro, dobro aj 
dostávame. 
Mária Bobišová - vychovávateľka ŠKD

Advent plný dobrých skutkov

ktože vám dal hlas... spieva sa azda v najznámejšej vianočnej 
kolede. Nás, žiakov 6. A triedy, zo Základnej školy, Námes�e A. 
H. Škultétyho vo Veľkom Kr�ši spolu s pani učiteľkou triednou, 
Evkou Rozkošovou, hlas rolničiek zaviedol do Detského 
Domova v Chras�nciach.

Hovorí sa...na Vianoce by nemal byť nikto smutný a sám. 
Prišli sme medzi 19 de�čiek s jediným zámerom. Potešiť 
a vyčariť úsmev na tvári. V podobe malých darčekov 
a pozornos�, za ktoré nám poďakovali ukážkou toho, akí sú 
šikovní. Odchádzali sme s hrejivým pocitom v srdiečku 
a pevne veríme, že šťas�m tlčúce srdiečka ostali v domove aj 
po našom odchode. 

Chceme sa poďakovať všetkým, ktorí svojou troškou 
prispeli k nášmu malému dielku „De� – deťom“.  Veď aj my 
de� vieme, že urobiť niekoho šťastným, je tá najkrajšia vec na 
svete... a nemala by byť akousi „povinnosťou“ len raz v roku..
.na Vianoce.

Veľké „ĎAKUJEM“ patrí celému kolek�vu Detského 
domova za spoluprácu a milému pánovi starkému našej 
spolužiačky za bezplatnú prepravu a v neposlednom rade 
všetkým mojim deťúrencom a ich rodičom, ktorí ani na malý 
okamih nezaváhali a boli ochotní sa do tejto akcie s láskou 
zapojiť. 

Mgr. Eva Rozkošová 
spolu so svojou triedou

Rolničky, 
                  rolničky...
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Predvianočná noc

Žiaci 7. ročníka si v piatok 15. 
decembra užili vzrušujúcu 
predvianočnú noc. Stáva sa už milou 
tradíciou stráviť pred Vianocami 
spoločné chvíle nielen na vyučovaní, 
ale aj po ňom. Po zotmení sa to�ž 
škola mení na veľmi zaujímavé 
a tajomné miesto. Miesto, kde sa 
varí lahodný punč, pečú voňavé 
medovníčky, pražia sladké palacinky 

či premieta súkromné triedne kino. No nielen to. 
Zrazu je tu mnoho miesta na nočné skrývačky a naši 
šikovní žiaci sa razom menia na ešte šikovnejších 
hľadačov pokladov. A to všetko takmer v úplnej 
tme. Po škole pobehovali ako mušky svetlušky.
A aká by to bola špeciálna noc bez športových 
turnajov, nekonečného smiechu, zdobenia 
perníčkov, ťažkého zaspávania a ešte ťažšieho 
prebúdzania. Po sladkých raňajkách a dôkladnom 
uprataní sme sa hoci unavení, no plní zážitkov 
pobrali každý svojou cestou. Tak zase o rok, milí 
naši!

 Triedne učiteľky 7.A a 7.C triedy

Vianoce sa blížia
Aj žiačky z 9.A - T. Priatková, L. 

Bányayová a L. Kálazyová prispeli k 
vianočnej atmosfére účasťou na súťaži 
vo vianočnej aranžérskej tvorbe na SOŠ v 
Želovciach. V súťažnej úlohe, v ktorej 
mali žiaci vytvoriť vianočný svietnik 
získala naša Lucka Bányayová krásne 1. 
miesto. V spoločnej tvorbe vyrobili 
dievčatá závesnú vianočnú dekoráciu, 
ktorá bola tak originálna, že získala 
osobitnú cenu majsteriek SOŠ. Všetky 
práce boli malé majstrovské diela 
vyrobené s láskou. Touto peknou akciou 
sme si pripomenuli najkrajšie sviatky v 
roku v príjemnej súťažnej atmosfére.

 Ing. E. Glézlová
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Na januárový turis�cký krúžok sme 
pôvodne mali ísť na chatu do dedinky 
Ďubákovo, ale nakoniec nám to nevyšlo. Preto 
som narýchlo vymyslel náhradný jednodňový 
plán – túru z Kr�ša, cez Babku, Horné Strháre, 
Koprovnicu, Hornú Strehovú až do 
Slovenských Kľačian. Približne 19km 
nenáročným terénom sme sa rozhodli 
absolvovať v nedeľu 20.1. 2023. Aj počasie 
s nami spolupracovalo a doprialo nám 
celodenný mráz. Jedinou chybičkou krásy bola 
veľmi nízka účasť, ktorú ovplyvnili hlavne 
zdravotné problémy viacerých de�. 

Z horného parkoviska v Kr�ši sme vyrazili 
pia� o 9.10. Hneď za mestom dievčatá objavili 
ľad a okamžite sa naňho vrhli. O chvíľu sme 
pokračovali ďalej, ale ako som veľmi skoro 
zis�l, túra bude hlavne o šmýkaní sa na ľade. 
A že toho ľadu bolo neúrekom! Po krátkom 
oteplení a dažďoch v predchádzajúcich dňoch 
bol každý výmoľ a každá priehlbeň v zemi plná 
ľadu. A na každom jednom sa dievčatá neustále 
šmýkali. Popri tom výskali tak, až sa hora 
otriasala. Myslel som, si že po hodine im dôjde 
energia aj chuť sa šmýkať, ale to bol veľký omyl. 
Až do posledného kilometru si neustále užívali 
prírodné klziská. 

Z kilometrov sme rýchlo ukrajovali. De� 
boli úžasné a skoro vôbec nepotrebovali 
prestávky. Najdlhšou pauzou bola 10 minútová 
prestávka na obed. Medzitým sme s�hli 
úspešne a bez zamočenia preskákať cez potok 
pri Horných Strhároch, či obdivovať vodný 
tunel a koníky v tej istej dedine. Presne o 12.00 sme došli do Koprovnice. Tam 

sa na chvíľu vyšplhala teplota tesne nad O°C, ale 
akonáhle sme vošli do chládku v lese, tak sa opäť 
citeľne ochladilo. Posledné kilometre viedli 
poliami pri Hornej Strehovej, kde sme objavili 
najväčšie klzisko dňa. Potom sme museli trochu 
pridať do kroku, aby sme s�hli autobus. Dievčatá si 
ešte vyprosili „skratku“ celkom slušným stúpaním 
namiesto miernejšej obchádzky. Tesne pred 
koncom Rebeke bahno „vcuclo“ topánku, ale 
našťas�e sa nám ju podarilo zachrániť. 

Do Kľačian sme dorazili presne po 5 hodinách 
a zis�li sme, že autobus stojí na inej zastávke a my 
sa už nes�hneme presunúť. Tak sme na hodinu 
zabehli na výbornú pizzu do miestnej pizzerie, 
a potom sme sa ďalším autobusom odviezli 
domov. 

Aj keď bola účasť v tomto školskom roku 
najskromnejšia, tak to na atmosfére neubralo. 
Decká musím pochváliť za výborné tempo aj 
bezproblémové správanie. 

Text a foto: Mgr. P.Bobáľ

v zaja� ľadu
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Na chatu sme dorazili pred 
šiestou v úplnej tme. Vonku 
boli asi -4°C, ale žiadne z de� sa 
nesťažovalo na to, že mu je 
zima. Na chate nás už očakával 
veľmi milý pán chatár, ktorý 
nám navaril fantas�ckú 
kapustnicu a �ež rozkúril chatu. 
Len čo sa de� najedli, ubytovali 
a trochu si vydýchli, hneď sa 
obliekli a vyleteli na lúku pred 
chatu a pus�li sa do guľovačky. 
Asi hodinu sa lúkou ozývali 
výkriky rados�, výskanie 
a pišťanie dopĺňané mihotavým 
svetlom čeloviek. Bolo to čarovné predstavenie. Viaceré 
z de� mi neskôr povedali, že toľko snehu pokope ešte v 
živote nevideli. 

Keď sa opäť osušili a trochu si oddýchli, tak sa časť 
z nich vrhla do druhého kola zimného besnenia. Do chaty 
sa dostali až po jedenástej hodine. Vtedy už druhá časť 
de� bola v posteliach a pomaly sa chystali na spánok, 
pretože ráno 7. 00 nás čakal budíček a takmer 10 km 
pochod do Š�avnice. Po polnoci konečne chata s�chla.
Ráno sme si chceli pozrieť východ slnka, ale hmla bola 
taká hustá, že sme nedovideli ani k najbližším stromom.  

Tak sme sa len najedli, pobalili, upratali a vydali sme sa 
smer dedina Ilija. Z tejto strany po poslednom snežení ešte 
nikto nešiel, tak sme museli sledovať zasnežené stopy pána 
chatára. Neskôr sme našli vyjazdené koľaje po jeho aute 
a to nám dosť uľahčilo chôdzu. Viacerým deťom sneh 
siahal až po kolená. Keby sme sa mali celý čas snehom 
brodiť, tak by to bolo strašne vyčerpávajúce. 

Po hodine chôdze prekrásnou zimnou krajinou sme 
došli do Ilije a od�aľ nás už čakal len krátky prechod do 
Š�avnice a potom asi 3-4 km krížom cez mesto na vlakovú 
stanicu. Vlak sme s�hli s malou rezervou. Tam som sa 
dozvedel, že viaceré de� sedeli vo vlaku prvýkrát v živote. 
A keď sme o chvíľu vošli do tunela, tak bol zážitok z výletu 
dokonalý :) Zvyšok cesty prebehol bez komplikácií, a preto 
sme sa o 14.30 bez problémov dostali domov. 

Mgr. P. Bobáľ

Akurát, keď sme vošli do lesa, sa začalo stmievať. Onedlho sa 
zapínali čelovky a okolo nás bola čoskoro čierno – čierna tma. 
Napriek tomu, že nás čakali len zhruba 2 km chôdze, museli 
sme prekonať vyše 300 m prevýšenia. S veľkými batohmi na 
chrbte to pre niektoré de� nebola úplne prechádzka ružovou 
záhradou. Ale s pomerne častými prestávkami sme to 
nakoniec zvládli a asi po hodine sme boli pod vrcholom na 
Tatárskej lúke. Tam sa začala posledná časť výstupu, ktorá 
zahŕňala veeeeľa schodov. 

Deň „D“ prišiel v piatok 8. 12. 2023. Decká okrem výletu 
dostali ešte jeden bonus – keďže spoje do Š�avnice sú dosť 
riedke, tak zo školy museli odísť po 4.hodine, aby sme s�hli 
jediný vhodný spoj. O jednej sme zdarne vyrazili, aj keď 
v autobuse bola celkom „plnka“. Po prestupe vo Zvolene sme 
sa dostali do ešte preplnenejšieho autobusu do Š�avnice. 
Konečne sme o 15.30 dorazili na miesto. Keďže o chvíľu 
zapadalo slnko, nemohli sme absolvovať asi 10 km túru na 
Sitno, ale museli sme sa taxíkmi odviezť k tajchu Počúvadlo. 
Už cestou v taxíku mi začalo byť jasné, že snehu bude o dosť 
viac ako som predpokladal. Neskôr sme zis�li, že na 
niektorých miestach to s kľudom mohlo byť až 40 či 50 cm. 
Našťas�e de� boli na túto možnosť veľmi dobre vychystané. 

Keďže snehu je v Kr�ši pomenej a ešte k tomu nám 
začiatkom decembra dosť pršalo, rozhodol som sa, že 
deťom doprajem poriadnu zimnú turis�ku aj so snehom 
a mrazom. Voľba padla na Sitno a keďže je na vrchole aj 
chata, kde sa dá prespať, tak nebolo o čom uvažovať. 
Deťom sa kombinácia snehu a prespania na chate okamžite 
zapáčila, tak som sa pus�l do plánovania.

Na Sitne v krajine Mrázika
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Žiaci deviatych ročníkov sa dňa 18.10. spolu so svojimi 
triednymi učiteľkami zúčastnili Dňa otvorených dverí – DOD 
na Spojenej škole v Modrom Kameni. Tento rok to bolo 
trochu netypické, žiaci si pri vchode do školy vy�ahli kar�čky 
s rôznymi symbolmi a následne z nich vytvorili spolu so žiakmi 
z iných škôl zmiešané skupiny, ktoré postupne prechádzali 
jednotlivými odbormi a učebňami. Mali možnosť prak�cky si 
vyskúšať všetko, čo táto škola ponúka. Naši žiaci si tento 
nápad veľmi pochvaľovali, pretože si našli nových kamarátov. 
Za pekné a ak�vne dopoludnie ďakujeme a tešíme sa na 
ďalšie ak�vity.

Mgr. Eva Rozkošová – výchovná poradkyňa

DOD na Spojenej škole
v Modrom Kameni

Dňa 10. novembra 2023 pokračovala regionálna súťaž 
v umeleckom prednese pôvodnej slovenskej prózy 
Timravina studnička. Súťaže, ktorá sa koná na počesť 
významnej slovenskej spisovateľky Boženy Slančíkovej 
Timravy, sa z našej školy zúčastnili recitátori v dvoch 
vekových kategóriách. Umelecká úroveň ich prednesov 
bola vyrovnaná, vysoká a inšpirujúca. V prvej vekovej 
kategórii získal 2. miesto Tadeáš Džavoronok a cenu poroty 
Marek Zdechovan. V tretej vekovej kategórii sa na 3. 
mieste  umiestnil Dávid Iboš. Gratulujeme aj Lenke 
Ballovej, ktorá sa síce tentokrát neumiestnila na prvých 

troch miestach, ale jej prednes bol na vysokej úrovni. Timravina studnička bola zážitkom 
z krásy interpretovaného slova, priniesla mnoho výborných prednesov, inšpirácií 
a podnetov, ako citlivo pracovať so slovom. Potvrdila, že i v našom pretechnizovanom 
svete má umenie svoje opodstatnenie, že umenie dokáže vychovávať a rozvíjať mladých 
ľudí, aby mohli naďalej rásť, zdokonaľovať sa, zrieť.  Mgr. Miroslava Ďurišová

Timravina studnička

Keď napadne sneh ...
V našom Školskom klube de�, 
čas tak veľmi rýchlo le�. 
V zime, keď je sneh a mráz, 
na dvore je de� zraz. 
Sebko s Peťkom, ba aj Klarka, 
hneď stavajú snehuliaka. 
Pridajú sa Maťko s Norou, 
dvor je plný snežných tvorov. 
Pozrite sa, to je krása! 
Aj slniečko usmieva sa. 
Všetky naše de�čky 
šikovné majú ručičky. 

Mgr. Mária Bobišová
vychovávateľka ŠKD
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V piatok 24.11. 2023 sa na našej škole odohralo ďalšie 
kolo kartového turnaja vo Faraónovi. Tentokrát sa turnaja 
zúčastnilo 43 hráčov, čo je o niečo menej ako býva zvykom. 
Napriek tomu sme dokázali vytvoriť 10 skupín, z ktorých do 
semifinále postúpili len ich víťazi. Vo väčšine skupín boli boje 
o postup veľmi tesné a často do poslednej chvíle nebolo 
jasné, kto sa prebojuje ďalej. Tohtoročné semifinále 
nakoniec ovládli siedmaci, ktorí tvorili až 5 z 10 
semifinalistov. Zo šies�ch súťažiach učiteľov sa do semifinále 
prebojovali pani učiteľky Böhmová a Hovorková. 

Do finále z každej z dvoch skupín mohli postúpiť až 
dvaja najlepší hráči. Po veľmi tesných výhrach sa tam 
nakoniec prebojovali pani uč. Hovorková, Oliver Hovorka, 
Tomáš Znak a Denis Schneider, a preto sa finále premenilo 
na súboj Hovorkovci vs. 8.A. Ale ako sa čoskoro ukázalo, 
rodina – nerodina, spolužiak – nespolužiak, na nič sa nebrali 
ohľady. Aj keď už bolo takmer 16.00 ostalo aj pár divákov, 
ktorí hru prežívali možno viac ako samotní finalis�. Napä�e 
ktoré panovalo asi najlepšie vys�huje výrok jedného zo 
súťažiacich – „Pán učiteľ, ja ci�m ako mi bije srdce!“

Po vynikajúcich výkonoch nakoniec veľmi tesne na 4. 
mieste skončila pani uč. Hovorková. O chvíľu ju na 3. mieste 
nasledoval Denis Schneider (8.A). Oliverovi a Tomášovi 
ostalo po jednej karte a viac šťas�a mal v poslednom kole 
Oliver. Teda 2. miesto obsadil Tomáš Znak (8.A) a celkovým 
víťazom sa stal Oliver Hovorka (7.C). Prvýkrát v 
niekoľkoročnej histórii turnaja sa stalo, že 2x za sebou ho 
vyhral žiak z jednej triedy (posledný turnaj vyhral Maťka 
Bartošová zo 7.C). 

Na záver sa chcem poďakovať všetkým účastníkom 
turnaja za férový prístup a �ež mojim kolegom, ktorí sa 
rozhodli že sa na úkor svojho voľného času zúčastnia tejto 
„poškolskej“ ak�vity. Teším sa na ďalšie kolo, ktoré nás čaká 
na jar 2024.

Mgr. P. Bobáľ

Školský kartový turnaj 
vo Faraónovi

Po 4 kolách z 10 sú na prvom mieste žiaci 7. C triedy s 20 bodmi. Na 
chrbát im dýcha 9. C s 18 bodmi. S väčším odstupom nasleduje 7. A s 13 
bodmi. Aby sme túto súťaž trošku okorenili, tak do boja o prvé miesto sa 
zapojil aj �m Zborovňa. No po bonusovom Vianočnom kole, ktoré 
učiteľskému družstvu vôbec nevyšlo, sa prepadol z 2. miesta až na štvrté 
s 12 bodmi. 
V individuálnych šta�s�kách je najúspešnejší Tomáš Beláčik z 9. C, ktorý 
získal pre svoju triedu 9 bodov. Za ním nasleduje Juraj Marušinský z 8. A s 8 
bodmi. Tre�e miesto je delené medzi Kamila Szumu (7.A), Mareka 
Humenaja (7.C) a Aja Brindu (8.B) – každý z nich má na konte 6 bodov.  
Súťažiacim želám veľa šťas�a v ďalších kolách!

Mgr. P. Bobáľ

Školská kartová liga vo Faraónovi
Tento školský rok sme v našej škole rozbehli novú 

celoročnú súťaž tried – školskú kartovú ligu. Súťaž 
prebieha od októbra do júna. Každý mesiac sa odohrá 
jedno kolo, plus bonusové vianočné kolo. Za každú triedu 

sa v jednom kole môžu zúčastniť maximálne 2 žiaci. Na 
konci školského roka budú žiaci, ktorí reprezentovali 
najúspešnejšiu triedu odmenení malým prekvapením. 
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Krásne masky, výborná 
atmosféra, tanec, hudba, spev, to 
všetko dňa 25. 10. 2023 znelo našou 
školou. Ďakujeme rodičom za krásne 
a nápadité masky, ktoré nachystali 
svojim deťom a ďakujeme triednym 
učiteľkám za super program 
a organizáciu dňa.

Karneval -1. stupeň

Nordic Walking je rýchlo sa rozvíjajúci 
mladý šport. Získava si stále viac 
prívržencov. Je pre všetkých a poskytuje 
športové vyži�e naozaj každému bez 
ohľadu na vek, kondíciu či zdravotný stav. 
Má obrovské zdravotné benefity. Je to  
ideálna ak�vita, kde si precvičíte celé telo. 
Posilňuje svaly, chráni bedrové a kolenné 
kĺby, posilňuje srdce, pľúca a zvyšuje 
krvný obeh. Pomáha pri chudnu� a 
zvyšuje duševnú pohodu. Pre všetky �eto 
benefity sme sa aj my rozhodli v rámci TSV 
na škole, Nordic Walking vyskúšať ako 
doplnkové cvičenia so žiakmi na druhom 
stupni. Pod vedením Mgr. Zuzany Balovej 
- učiteľky TSV a ONWF inštruktorky Nordic 
Walkingu /Svetová federácia Nordic 
Walkingu/ sme rozbehli prvé základné 
cvičenia. Žiakom sa �eto cvičenia zapáčili 
a robili ich s nadšením. Tento druh športu 
žiakom prináša pocit úspechu bez rozdielu 
či má na to žiak danos� alebo nie. Nordic 
walking je jednoducho dobrá chôdza, 
ktorá je dvojnásobne efek�vna pridaním 
palíc a správnej techniky. Cvičenie na 
čerstvom vzduchu, kondícia a pohoda, 
schopnosť byť v ňom dobrý, aj „športový“ 
typ je súčasťou toho, čo robí nordic 
walking tak jedinečným. Našu školu v 
tomto športe reprezentuje aj žiak Samuel 
Vaňo /7.C/, ktorý dosiahol veľmi pekné 
výsledky. 

V Slovenskom pohári Nordic Walkingu v 
kategórii muži do 39 rokov /mládežnícke 
kategórie nie sú/, obsadil  krásne 3. miesto 
spomedzi 25 mužov Slovenska. Reprezentoval 
nás spolu s Mgr. Zuzanou Balovou aj na 
Svetovom pohári Nordic Walkingu na Štrbskom 
plese 16. 9. 2023. Dúfajme, že popularita tohto 
športu sa prejaví u viacerých a budú nás 
reprezentovať na rôznych súťažiach, pretekoch 
alebo to budú robiť  pre  svoje potešenie.

Mgr. Zuzana Balová
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Minulý školský rok sme na našej škole po mnohých rokoch 
obnovili činnosť volejbalového krúžku. Z kapacitných dôvodov je to 
určený hlavne pre dievčatá, ale verím, že do budúcna sa podarí 
zorganizovať aj pre chlapcov. Aj keď krúžok tento rok funguje len 
mesiac, viaceré dievčatá sa v ňom rýchlo zlepšujú a že ich tento šport 
baví, je na nich vidieť. Preto mi skrsla v hlave myšlienka – čo keby sme 
zorganizovali sústredenie spojené s prespaním v škole? Opatrne som 
to na jednom krúžku navrhol a podľa nedočkavých otázok 
v najbližších dňoch som pochopil, že som trafil klinec po hlavičke. Nuž 
som teda vybavil všetko potrebné a v piatok 3.11.2023 sme sa po 
17.00 stretli v škole a začalo sa sľúbené sústredenie. Z 18 členov 
krúžku sa ho zúčastnilo až 14 de�. 

Ani v najtajnejšom sne som nedúfal, že im nadšenie pre hru 
vydrží dlhšie ako 2 – 3 hodiny. Potom zákonite nastúpi únava a ozvú 
sa boľavé prsty, nohy či ruky. Predsa len, na takýto typ námahy nie sú 
zvyknu�. Na moje obrovské prekvapenie dievčatá (a 1 chlapec) hrali 
takmer nepretržite celé hodiny. Prestávky si dávali len kratučké, na 
malé občerstvenie. Vždy keď som vyhlásil čo i len 10 min. pauzu, tak 
niektoré dievčatá ani neopus�li telocvičňu a namiesto oddychu 
neustále trénovali. Najdlhšia pauza bola okolo ôsmej, keď dorazila 
objednaná večera. 

Keďže ani okolo polnoci neprichádzala únava, tak sme v tréningu 
pokračovali – vyskúšali sme všetky činnos� od prstov, bagrov, smečov 
s výskokom aj bez, podávania zhora aj zdola. Okolo jednej hodiny po 
polnoci sme sa rozdelili na 3 družstvá a zahrali sme si menší turnaj. 
Napriek tomu, že sa na ihrisku stretli dievčatá, ktoré hrávajú už druhý 
rok ale aj úplné začiatočníčky, zápasy boli veľmi vyrovnané a dievčatá 
ukázali nečakanú bojovnosť. Kto turnaj vyhral si asi nikto nepamätá 
a nie je to ani dôležité, dôležité bolo ako sa k hre postavili hráčky. Za 
ich výkon počas celého večera ich preto chcem veľmi pochváliť, 
prekonali aj moje najtajnejšie želania. 

Volejbalové sústredenie

Večierku sme si dohodli na 3.00 a keď sa 
tesne pred týmto časom opäť chystali hrať, tak 
som musel zaveliť k odchodu do spŕch a do 
postele, lebo asi by niektoré boli schopné hrať 
až do východu slnka. Zaspávanie niekoľkým 
najodolnejším jedincom nešlo celkom podľa 
plánu a trošku sme s tým bojovali, ale nakoniec 
predsa len všetci od únavy zaspali.

Budíček bol ale vopred dohodnutý na 8.00 
hod. a ráno bolo preto pre niektorých ozaj 
ťažké. Všetkých, okrem asi dvoch či troch 
dievčat, prešla aj chuť na volejbal, preto sme 
sa len pomaly najedli, zbalili, upratali a zavolali 
si rodičovský odvoz. 

Na záver sa chcem poďakovať každému 
jednému účastníkovi za príkladné správanie 
a výkony počas celého sústredenia. Vďaka 
patrí �ež pani uč. Ďurišovej, ktorá sa obetovala 
ako pomocný dozor. Moja vďaka patrí �ež pani 
kuchárkam, ktoré nám navarili za veľký hrniec 
čaju a pripravili nám všetko potrebné k večeri. 
V neposlednom rade ďakujem aj vedeniu našej 
školy, ktoré sa k tejto akcii postavilo kladne 
a podporilo nás v nej. 

Mgr. P. Bobáľ
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Žiačka našej školy, Natálka Ďurišová, si takéto superla�vy 
vybojovala s volejbalovou loptou v rukách. Ako prizvaná 
členka volejbalového �mu sa zúčastnila volejbalového turnaja 
v Lučenci. Ukázalo sa, že hoci jej spoluhráči boli dospeláci, 
nezaostávala, ale naopak - odviedla v �me veľký kus športovej 
práce. Tím turnaj vyhral a Natália si zo zápolenia odniesla 
ďalšiu medailu navyše – ocenenie „Najlepšia háčka turnaja“. 
Hoci má len 12 rokov, zaujala viac, než ostrieľaní hráči. Bola 
členkou aj ďalších družs�ev, ktoré sa umiestnili na prvých, či 
druhých miestach v okresných turnajoch. Ako hráčku si ju 
medzi seba zobrali aj pedagógovia na učiteľskom turnaji, 
ktorý sa pravidelne koná medzi zamestnancami škôl v našom 
okrese. Svojím výkonom nesklamala a našu školu bude určite 
reprezentovať aj v budúcnos�. Chceli sme sa o tejto 
talentovanej športovkyni dozvedieť viac, preto sme ju 
požiadali o rozhovor. 

Čo ťa priviedlo k volejbalu a prečo 
práve volejbal?
-Ešte ako piatačka som doma našla 
volejbalovú loptu, s ktorou sme sa 
rýchlo „skamará�li“. Moji rodičia 
kedysi hrávali volejbal, mama si 
príležitostne zahrá aj teraz. Zrejme 
som vzťah k tomuto športu zdedila.- 
Aké boli tvoje prvé tréningy?
-Na telesnej výchove sme volejbal 
hrávali len zriedka, bolo to skôr len 
také podávanie lopty. Raz sme si s 
kamarátkami zahrali volejbal pod 
vedením pána učiteľa Bobáľa. Povedal 
mi, že mám na volejbal talent, niečo vo 
mne je a mala by som to rozvíjať. 
Pridali sa k nám ďalší a pán učiteľ sa 
rozhodol, že založí v škole volejbalový 
krúžok. 

Natália Ďurišová:  Najmladšia a predsa najúspešnejšia

Tento krúžok u nás funguje druhý rok. Navštevuje ho 18 žiakov a stretávame sa 
každý štvrtok. V súčasnos� sa pripravujeme na turnaj „žiaci pro� vyučujúcim 
a asistentkám“. Ja okrem toho trénujem aj vo Volejbalovom klube Polar - 2x 
týždenne. Jeho predsedom je pán Ing. Ivan Vaňo. Sú tam prevažne dospelí 
hráči, ja som najmladšia. 
Si teda športovo veľmi vyťažená, zostáva � čas aj na iné záujmy?
-Nejaký čas mi zostáva aj na iné činnos�, ale zas je to šport. Rada hrám 
vybíjanú, bedminton, basketbal aj futbal. Vo futbale je mojou obľúbenou 
pozíciou postavenie brankárky. Hrávala som aj tenis, no musela som sa ho 
vzdať, už som to naozaj nes�hala.
A čo škola a učenie?
-Myslím, že je to v pohode. Učenie zvládam bez problémov. Mojimi 
obľúbenými predmetmi sú matema�ka a nemecký jazyk.-
Teraz si v siedmom ročníku, určite si už uvažovala nad tým, kam pôjdeš na 
strednú školu.
-Bola by som rada, keby som sa mohla športu venovať aj v budúcnos�. 
Plánujem sa prihlásiť na Strednú športovú školu v Nitre, kde by som študovala 
a trénovala volejbal. Ak by som sa nedostala do Nitry, druhou možnosťou by 
bola Športová škola vo Zvolene s podobným zameraním.-
Držíme � palce! Nech tvoje úspechy v športe pribúdajú a nech sa � splní sen 
o športovej škole.
-Ďakujem aj ja!  Na záver by som chcela ešte poďakovať pánovi učiteľovi 
Bobáľovi za všetko, čo pre mňa urobil a �ež za jeho podporu. Neraz sa stalo, že 
hoci mal iné povinnos�, našiel si čas a prišiel ma pozrieť na turnaj, ako sa mi 
darí. Veľmi si to vážim. -                                                                                     -red.-
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Žila raz  jedna rodinka menom Lorníkovci. Mamina porodila 4 de� 
Emmu, Rebeku, Naty a Sáru. Narodili sa s veľkým darom. Emma mala 
schopnosť, že bola pružná a rýchla, Rebeka vedela predpovedať 
budúcnosť, videla minulosť, Naty rozumela reči zvierat, Sára mala 
schopnosť vyliečiť ľudí alebo im niečo prikázať. Čo mali spoločné? Všetky  
sa vedeli spojiť pre dobrú vec. Raz ich mamička poslala na šišky popri 
vodopáde. Keď prišli k vodopádu, Sára zakopla o šišku a spadla na kameň. 
Zrazu sa vodopád otvoril a vošli dnu do aleje. Boli tam rôzne kvety a 
zvláštne zvieratá. Vyzeralo to ako v rozprávke. Počkať, my sme predsa v 
rozprávke. Všetky sa preľakli a povedali Naty, aby využila svoju schopnosť 
a opýtala sa zviera�ek, kam sa to dostali. Čo je to za les? Fialový králik 
Mufi im povedal, že by tu mohli prenocovať, lebo už začalo zapadať slnko 
a domov bol poriadny kus cesty. 

Ráno ich  králik Mufi zobudil. Vybehli na čis�nku  a uvideli veľký  
vyschnutý strom. - Prečo? Veď je len začiatok jari, - opýtali sa králika Mufiho. Mufi si povzdychol a povedal:

- Poviem vám príbeh, čo sa tomu stromu stalo. Raz, keď sme všetci spali, 
počuli sme divné rachoty a zvuky. Mysleli sme si, že to niekto ide na 
prechádzku, ale boli to grondnovia.-

A tak sme išli všetci spolu. Zrazu pred nami sa objavila 
chalupa. Nie taká krásna ako predtým, naopak bola veľmi 
škaredá.  Bola to chatka grondnov. V tej chvíli sa pred nimi 
objavili grondnovia. V poslednej chvíli sme sa schovali za 
stromy. Grondnov išiel do chalupy, ďalší pocupotali za 
ním. Chatka vyzerala zvonka malá, ale vo vnútri bola 
obrovská! Boli tam rôzne elixíry, nápoje a bol tam veľký 
smrad.  Zrazu nás zbadali a chceli nás zbiť. Ale my sme sa 
nedali. Zajac Obušok kopol grondnovi do tváre, vtáčik 
Čvirik sa grondnovi zavŕtal  zobákom do nosa, psík Džeky 
hrýzol grondnovi do nohavíc, srnka Škvrna behala okolo 
grondna, až sa mu zatočila hlava. Emma pružne vyskočila 
a skočila na príšeru. Tá zostala ležať. Druhý grondnov chcel 

vyskočiť na srnku, ale Rebeka  zbadala, čo chce urobiť,  tak  
vyskočila ona na neho a premohla ho. Sára im prikázala, 
aby sa nehýbali. Naty rýchlo prebehla očami po poličke, 
zobrala elixír so stromovou mocou.

Utekali spolu do lesa. Králikovi Mufimu odovzdali 
vzácny elixír, ktorého vôňa zachránila strom. Zvieratá 
získali svoju moc a so zajačikom Obuškom, srnkou 
Škvrnou, psíkom Džekym a vtáčikom Čvirikom sa pobrali 
domov. 

Koniec

- Moment! Čo sú to � grondorfovia? - spýtala sa Rebeka. 
- Nie grondorfovia, ale grondnovia. Sú to príšery, ktoré vysajú schopnosť zo 
stromov a pohl�a  všetko, čo im stojí v ceste. Chceli sme ich zastaviť, ale 
stra�li sme svoju moc, lebo ten strom bolo to jediné, čo nám dávalo  
čarovnú moc. Tak sme zostali bez čarovnej  moci. -
Emma, Rebeka, Naty a Sára sa zamysleli a povedali:
- My vás zachránime!-
- Ku grondnom je to poriadny kus cesty!

- Áno, to je veľmi ďaleko, ale my to dáme, ak nám dáte 
nejaké jedlo, - povedala Emma.
- Jasné, dáme vám jedlo. -

Na druhý deň sa vybrali na cestu. Išli, išli a narazili na 
domček. Vo vnútri bývali: zajačik, srnka, psík a vtáčik, 
ktorí rozumeli reči ľudí. Sára sa spýtala na cestu a oni 
ukázali, že máme ísť: 

- Prosím, mohli by sme ísť s vami? - opýtali sa zajačik 
Obušok, srnka Škvrna, psík Džeky a vtáčik Čvirik.

Vyrobila značka  SárinkoMysliarka
Sára Cimermanová   4.B

Sára Cimermanová
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Každoročne sa koná na celom Slovensku Olympiáda zo 
slovenského jazyka a literatúry. Ináč tomu nebolo ani tento 
rok. Školské kolo OL zo SJL sa konalo 17.10.2023. Zúčastnilo sa 
jej 35 žiakov z ôsmeho a deviateho ročníka. V mul�mediálnej 
miestnos� vypracovali online didak�cký test s rôznymi typmi 
úloh s rôznou kogni�vnou náročnosťou s overením vedomos� 
a zručnos� z jednotlivých jazykových rovín a teórie literatúry. A 
následne tvorba vlastného textu alebo transformácia textu. 

Potom sa konala ústna časť, 
prednesenie rečníckeho prejavu na 
zadanú tému. Víťaz s najvyšším počtom 
bodov postúpil do okresného kola, ktoré 
sa konalo 15.11.2023 v CVČ vo Veľkom 
Kr�ši. Reprezentoval nás žiak 9.A triedy 

Adamko Pádej. V okresnom kole bol 
úspešným riešiteľom, nepostúpil žiaľ do 
krajského kola. Avšak patrí mu 
poďakovanie a srdečné blahoželanie! 
Za ochotu reprezentovať našu školu, 
zodpovedný prístup, radosť a motiváciu 

vedieť viac o našom materinskom jazyku 
a literatúre. Ukázal, že má cit pre 
slovenský jazyk, lásku k literatúre a 
kul�vované vyjadrovanie.

Mgr. Mar�na Jačmeníková

Olympiáda
zo slovenského jazyka a literatúry

Školské kolo máme úspešne za sebou. Zúčastnilo sa ho 15 
žiakov v dvoch kategóriách. A ako to celé dopadlo?
Na prvých troch miestach sa v kategórii 1A umiestnili:
1. miesto – Zojka Fridrichová 7.C
2. miesto – Sara Nela Vargová 6.B
3. miesto – Saskia Buúšová 6.A
V kategórii 1B sa na prvých troch miestach umiestnili
1. miesto – Nelka Vargová 9.A
2. miesto – Alexander Poliak 8.B
3. miesto – Adam Pádej 9.A

Víťazom srdečne gratulujeme, prajeme veľa 
úspechov na okresnom kole a všetkým zúčastneným 
ďakujeme a tešíme sa na nich v budúcom školskom 
kole.  Mgr. Eva Rozkošová

Oympiáda v anglickokm jazyku

Dňa 17.1. 2024 žiačky Zojka 
Fridrichová a Nelka Vargová
reprezentovali našu školu v okresnom kole 
olympiády z anglického jazyka. A ešte ako 
úspešne. :-) Zojka si vybojovala 1. miesto a 

postup do krajského kola a Nelka sa 
umiestnila na krásnom 4. mieste. Sme na 
obe veľmi hrdí a tešíme sa z ich úspechov.  

Mgr. Ivana Bӧhmová

Okresné kolo olympiády z anglického jazyka


